
Město Bystřice nad Pernštejnem 
Příční 405, 593 01, Bystřice nad Pernštejnem 

566 590 311,  e-mail: posta@bystricenp.cz, č. dat. schr.: b3mbs36 

 
 

 

ZÁPIS 
ze zasedání 

Zastupitelstva města Bystřice na Pernštejnem 
 

č. 05/2023 
konaného dne 13.09.2023  

v 16.00 hodin 
v zasedací místnosti MěÚ v Bystřici nad Pernštejnem 

 
 
Přítomni zastupitelé : Mgr. Bc. Jitka Čechová, MVDr. Petr Dvořák, Mgr. Martin Horák, 

Dipl.um. Štěpán Husák, Oľga Königová, Ing. Karel Krondráf, MUDr. 
Josef Melník, Ing. Václav Mičín, Mgr. Vlasta Moncmanová, Ing. 
Hicham Nemrah, Mgr. Michal Neterda, Mgr. Miroslav Novák, Ing. Emil 
Ondra, Ing. Karel Pačiska, Petr Paleček, Hanička Pečinková, Ing. 
Jaroslav Rudoš, Ing. Iveta Šiborová JUDr. Eva Špatková, Antonín 
Tulis 

Omluveni zastupitelé : Jiří Boháč, Bc. Soňa Humpolíčková, Petr Štorek 
Nepřítomni zastupitelé : - 

S poradním hlasem : Mgr. Josef Vojta 
Hosté : Vedoucí odborů MěÚ, Ing. Tomáš Pištěk 

 
Zasedání bylo zahájeno v 16:04 hodin a skončeno v 18:54 hodin. Z celkového počtu 23 
zastuptielů bylo přítomno 20 zastupitelů. 
Zastupitelstvo bylo schopno se usnášet po celou dobu zasedání. Schvalovací kvórum činí 12 
hlasů. 

 

POŘAD ZASEDÁNÍ 

23-05-0a : Schválení ověřovatelů zápisu 

23-05-0b : Schválení programu jednání 

23-05-0c : Námitky proti zápisu ze zastupitelstva města č. 04/2023 

23-05-0d : Kontrola plnění úkolů ze zastupitelstva města č.04/2023 

23-05-01 : Informace z rady města 

23-05-02 : Informace o činnosti MěÚ Bystřice n. P. 

23-05-03 : 
Veřejnoprávní smlouvy na poskytnutí neinvestičních dotací z grantu trenérů 
mládeže pro 2. pololetí 2023 

23-05-04 : Veřejnoprávní smlouva s Areálem sportu a kultury 

23-05-05 : Vyhláška o koeficientu daně z nemovitosti 

23-05-06 : Memorandum o mezinárodní spolupráci Města Bystřice n.P. a města Šahy 

23-05-07 : Pojmenování nové ulice Čemolen 

23-05-08 : Zrušení Obecně závazné vyhlášky o výherních hracích přístrojích 

23-05-09 : Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů 

23-05-10 : Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 

23-05-11 : Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z odpadů 

23-05-12 : Zřízení osadního výboru v Domanínku 

23-05-13 : Majetkové převody 
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23-05-14 : Rozpočtové opatření na stavbu optické sítě 

23-05-15 : Návratná finanční výpomoc – Lesní společenství obcí s.r.o. 

23-05-16 : Neuplatnění předkupního práva – Alzheimer HOME Group s.r.o. 

23-05-17 : Různé 

23-05-18 : Interpelace zastupitelů 

23-05-19 : Diskuse občanů   

 
 
 

23-05-0a : Schválení ověřovatelů zápisu 

Popis : Zapisovatelem pro pořízení zápisu ze zasedání zastupitelstva obce je určena   
Bc. Kateřina Zonygová, zaměstnankyně městského úřadu. 
Ověřovateli zápisu byli navrženi: Oľga Königová a Mgr. Vlasta Moncmanová. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu Oľgu Königovou a Mgr. Vlastu 
Moncmanovou. 

 

Hlasování : Pro: 15 Proti:   0 Zdržel se: 1 Nehlasoval: 7 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-05-0b : Schválení programu jednání 

Popis : Program jednání ZM Bystřice n. P. č. 05/2023 předložil zastupitelům ke schválení 
starosta Mgr. Martin Horák, ti jej projednali a schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje program jednání zastupitelstva č. 05/2023 dne 
13.09.2023. 

 

Hlasování : Pro:     20 Proti:  0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-05-0c : Námitky proti zápisu ze zastupitelstva města č. 04/2023 

Popis : Starosta města Mgr. Martin Horák vyzval zastupitele k podání námitek proti 
zápisu z jednání zastupitelstva města č. 04/2023. Žádné námitky nebyly 
vzneseny.  

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí zápis ze zastupitelstva města č. 04/2023 
bez připomínek. O tomto bodu nebylo hlasováno. 

 

Hlasování : Pro: - Proti: - Zdržel se: - Nehlasoval: - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-05-0d : Kontrola plnění úkolů ze zastupitelstva města č.04/2023 

Popis : Kontrolu úkolů ze zasedání zastupitelstva č. 04/2023 provedl starosta Mgr. 
Martin Horák. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí splnění úkolů ze zápisu zastupitelstva 
města č. 04/2023. O tomto bodu nebylo hlasováno.  

 

Hlasování : Pro: - Proti: - Zdržel se: - Nehlasoval: - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-05-01 : Informace z Rady města 

Popis : Informace z jednání Rady města Bystřice n. P. konaných v době od posledního 
zasedání zastupitelstva do dnešního dne podal místostarosta Ing. Emil Ondra. 
Zastupitelé zprávu vzali na vědomí a o tomto bodu nehlasovali.  

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí informace z Rady města konaných v době 
od posledního zasedání zastupitelstva města. O tomto bodu nebylo hlasováno. 

 

Hlasování : Pro:    - Proti:   -   Zdržel se:     - Nehlasoval: - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 
 
 



23-05-02 : Informace o činnosti MěÚ Bystřice n. P. 
Popis : Tajemník MěÚ podal zprávu o činnosti městského úřadu v době od posledního 

zasedání zastupitelstva. Informoval zastupitele o personálních změnách na 
MěÚ: PhDr. Drahomíra Lukšová (OSPOD) odchod, nástup Leona Fousková 
(OSPOD – vedoucí), Veronika Karásková (OSPOD), Monika Sedlářová 
(OSPOD), Tomáš Christián (OSMI), Lenka Žaloudková (OSMI). Zastupitelé vzali 
informace na vědomí a o  tomto bodu nehlasovali. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí informace o činnosti městského úřadu 
v době od posledního zasedání zastupitelstva. O tomto bodu nebylo hlasováno. 

 

Hlasování : Pro:    - Proti:  -            Zdržel se: -              Nehlasoval:   - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-05-03 : Schválení veřejnoprávních smluv na poskytnutí neinvestičních 
dotací z grantu trenérů mládeže pro 2. pololetí 2023 

Popis        : V souladu s ustanoveními zákona č. 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů zastupitelstvo schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace 
z rozpočtu města a současně smlouvy na tuto dotaci a to v částce nad 50 tis. Kč. 
Předkládáme zastupitelstvu ke schválení smlouvy na nein. dotace z grantu 
trenérů mládeže na 2. pololetí 2023 přesahující 50.000,- Kč a smlouvy, které 
celkově v daném roce přesahují na daný účel částku 50.000,- Kč. 
Žádosti o fin. prostředky byly projednány komisí sportu a mládeže. Rada města 
dne 15.8.2023 dotace a smlouvy, které jí přísluší ke schválení schválila dle 
návrhu komise sportu a mládeže, dotace a smlouvy, které přísluší ke schválení 
zastupitelstvu, doporučuje zastupitelstvu města ke schválení. 
Veřejnoprávní smlouvy jsou uvedeny v příloze. 
 

Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Blanka 
Svobodová, ti jej projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje VPS na neinvestiční dotace z grantu trenérů 
mládeže na 2. pololetí 2023 dle přílohy, která je nedílnou součástí usnesení. 

 

Hlasování : Pro: 16 Proti: 0 Zdržel se: 2 Nehlasoval: 5 
Zodpovídá : Ing. Blanka Svobodová 
Termín : Splněno usnesením 

 

23-05-04 : Veřejnoprávní smlouva s Areálem sportu a kultury s.r.o. 

Popis        : Ve schváleném rozpočtu na rok 2023 je jednou ze schválených akcí pořádání 
koncertu v rámci letního kulturního léta ve výši 500 tis. Kč. Ukázalo se, že je tato 
částka pro letošní rok vysoká, na základě skutečných nákladů poskytneme 
částku ve výši 310 000,- Kč. Úhrada bude provedena formou veřejnoprávní 
smlouvy.   
 

Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Jana Jurošová. 
K bodu s vyjádřil Ing. Václav Mičín, který upozornil, zda by smlouvy neměly být 
schvalovány před jejím uzavřením. Odpověděla Ing. Jana Jurošová a Mgr. Martin 
Horák, viz. audiozáznam. Poté byl bod bez připomínek schválen. 
 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje veřejnoprávní smlouvu s Areálem sportu na 
úhradu nákladů spojených s realizací koncertu populární hudby v rámci 
kulturního léta v Bystřici n.P   
 

Hlasování : Pro: 17 Proti: 0 Zdržel se: 2 Nehlasoval: 4 
Zodpovídá : Ing. Jana Jurošová 
Termín : 13.09.2023 
 

23-05-05 : Obecně závazná vyhláška o stanovení koeficientu pro výpočet daně 
z nemovitých věcí 

Popis        :    Zákon č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitostí, ve znění pozdějších předpisů, 
zmocňuje obce k vydání obecně závazné vyhlášky, kterými se stanoví koeficienty 
pro výpočet daně z nemovitých věcí. V souvislosti s novelou tohoto zákona je 
obec povinna – pokud její původní vyhláška o stanovení koeficientu pro výpočet 



daně z nemovitých věcí neodpovídá buď formou či způsobem schválení této 
novele, schválit novou OZV. Předkládáme tedy návrh OZV o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí v úpravě, která vyhovuje novele 
zákona o dani z nemovitých věcí, s tím, že původně schválenou výši místního 
koeficientu zachováme na stejné úrovni.  Rada města na svém jednání OZV 
projednala a doporučila ke schválení zastupitelstvu města. 
 

Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Jana Jurošová. 
K bodu s vyjádřil MVDr. Petr Dvořák s dotazem na konsolidační balíček a na to, 
kolik peněz dostane město podle nového koeficientu. Dále se zeptala JUDr. Eva 
Špatková, jaký je koeficient pro samotné město Bystřice nad Pernštejnem. Na 
oba dotazy reagoval Mgr. Martin Horák a Ing. Jana Jurošová, viz. audiozáznam. 
Poté byl bod bez připomínek schválen. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : Ing. Jana Jurošová 
Termín : 13.09.2023 
   

23-05-06 : Memorandum o mezinárodní spolupráci Města Bystřice nad 
Pernštejnem v České republice a Města Šahy ve Slovenské republice 

Popis : Bystřická VOŠ a SOŠ již cca 50 let spolupracuje se Strednou odbornou školou 
techniky a služieb v městě Šahy. Zástupci školy, ale i města Šahy se pravidelně 
účastní bystřických sportovních, kulturních i společenských akcí. U příležitosti 
oslav 120 let zemědělského školství a 70 let středních školství v Bystřici nad 
Pernštejnem zástupci města Šahy požádali o bližší spolupráci na úrovni měst, 
jehož výsledkem je memorandum o spolupráci. 
Město Šahy leží na řece Ipeľ, přímo při státní hranici s Maďarskem. Nachází se 
přibližně 38 km od Levic a přibližně 80 km od Budapešti. Ve městě žije přibližně 
8 000 obyvatel. První písemná zmínka o městě pochází z roku 1244 a nese 
název Saag. Nejprve vznikla jako osada v blízkosti premonstrátského kláštera, jehož 
hlavní budova dodnes stojí vedle katolického kostela. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení starosta Mgr. Martin 
Horák. K bodu s vyjádřil Ing. Karel Pačiska (podotkl, že spolupráce měst funguje 
dlouho, jen je potřeba ji zoficializovat), JUDr. Eva Špatková (dotázala se, jak 
probíhá spolupráce s ostatními partnerskými městy), MVDr. Petr Dvořák (zeptall 
se, co spolupráce přinese městu Bystřice n. P.), Mgr. Miroslav Novák (upřesnil 
spolupráci města Šahy se střední školou). Na dotazy reagoval Mgr. Martin Horák, 
viz. audiozáznam. Poté byl bod bez připomínek schválen. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje Memorandum o mezinárodní spolupráci Města 
Bystřice nad Pernštejnem v České republice a Města Šahy ve Slovenské 
republice dle přílohy, která je nedílnou součástí usnesení. 

 

Hlasování : Pro: 19 Proti: 1 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : Starosta 
Termín : usnesením 

 

23-05-07 : Pojmenování nové ulice - Čemolen 

Popis : V areálu bývalého areálu Čemolen v Domanínku v posledních letech dochází 
k čilému podnikatelskému ruchu a ke stavbě nových budov pro podnikání. Při 
této příležitosti bylo zjištěno, že v katastru nemovitostí je ulice navazující na ulici 
Lnářská směrem k halám na štěpku označena jako Domanínek, tedy jako celá 
místní část, což je matoucí, a z tohoto důvodu navrhujme tuto ulici nově 
pojmenovat jako ulice Čemolen. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení tajemník Mgr. Josef 
Vojta, ti jej projednali a bez připomínek schválili. 

  

Usnesení : Zastupitelstvo města vydává v souladu s usnesením § 84 odst. 2 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů  



rozhodnutí o vytvoření nového názvu ulice Čemolen s účinností od 13.09.2023, 
Situace ulice je dána přiloženým plánem místní části Domanínek. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : tajemník 
Termín : Splněno usnesením 
   

23-05-08 : Zrušení OZV č. 7/2011, o stanovení veřejně přístupných míst, na 
kterých je provozování výherních hracích přístrojů zakázáno a 
Obecně závazná vyhláška č. 1/2013, kterou se mění obecně závazná 
vyhláška č. 7/2011, o stanovení veřejně přístupných míst, na kterých 
je provozování výherních hracích přístrojů zakázáno 

Popis : Dne 3. února 2021 byl ve Sbírce zákonů vyhlášen zákon č. 35/2021 Sb., o Sbírce 
právních předpisů územních samosprávných celků a některých správních úřadů, 
a doprovodný zákon č. 36/2021 Sb., kterým se mění některé zákony v souvislosti 
s přijetím zákona o Sbírce právních předpisů územních samosprávných celků a 
některých správních úřadů. Tyto právní předpisy počítají s vytvořením 
informačního systému Sbírky právních předpisů územně samosprávných celků. 
Konkrétně to pro naše město znamená, že do konce roku 2023 musí být do 
tohoto systému vloženy všechny platné vyhlášky. A právě v tomto procesu bylo 
zjištěno, že se nám dablují vyhlášky o stanovení veřejně přístupných míst, na 
kterých je provozování výherních hracích přístrojů zakázáno. Z těchto důvodů je 
třeba zrušit dvě vyhlášky – konkrétně č. 7/2011, o stanovení veřejně přístupných 
míst, na kterých je provozování výherních hracích přístrojů zakázáno a Obecně 
závaznou vyhlášku č. 1/2013, kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 
7/2011, o stanovení veřejně přístupných míst, na kterých je provozování 
výherních hracích přístrojů zakázáno – příloha 1. Platná a účinná bude OZV č. 
1/2012, o stanovení míst, na kterých je provozování některých sázkových her a 
loterií zakázáno a poté bude vložena do Sbírky právních předpisů. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení tajemník Mgr. Josef 
Vojta, ti jej projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje obecně závaznou vyhláškou, kterou se zrušuje 
Obecně závazná vyhláška č. 7/2011, o stanovení veřejně přístupných míst, na 
kterých je provozování výherních hracích přístrojů zakázáno ze dne 14. 12. 2011 
a Obecně závazná vyhláška č. 1/2013, kterou se mění obecně závazná vyhláška 
č. 7/2011, o stanovení veřejně přístupných míst, na kterých je provozování 
výherních hracích přístrojů zakázáno ze dne 18. 9. 2013., která je nedílnou 
součástí tohoto usnesení. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : tajemník 
Termín : usnesením 
   

23-05-09 : Obecně závazná vyhláška města o místním poplatku ze psů   

Popis : Parlament České republiky schválil dne 13. července 2023 novelu zákona o 
místních poplatcích, která má nabýt účinnosti dnem 1. ledna 2024. Předmětná 
novelizace se primárně dotýká správy místních poplatků, přičemž tyto změny 
měly vliv na úpravu jednotlivých místních poplatků - včetně obsahových 
náležitostí obecně závazných vyhlášek. S ohledem na tuto skutečnost 
Ministerstvo vnitra doporučilo vydat nové obecně závazné vyhlášky, které budou 
odpovídat nové právní úpravě a budou účinné od 1. ledna 2024. V této souvislosti 
Ministerstvo vnitra aktualizovalo své metodické materiály k vydávání obecně 
závazných vyhlášek obcí, kterými jsou stanovovány místní poplatky. V intencích 
těchto metodických materiálů jsme připravili předkládanou vyhlášku.  
Znění nové vyhlášky je odsouhlaseno Odborem veřejné správy, dozoru a 
kontroly Ministerstva vnitra – Ing. Anežkou Slezákovou. 
Novou vyhláškou se zrušuje celá původní č. 1/2019, o místním poplatku ze psů 
ze dne 18.12.2019.  



Rada města na svém posledním zasedání dne 06.09.2023 přijala usnesení, 
kterým doporučila městskému zastupitelstvu schválit prezentovanou vyhlášku.  
Výše poplatku se nezvyšuje. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Mgr. Martin Rod, ti jej 
projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku města o místním poplatku ze psů. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : tajemník 
Termín : 13.09.2023 
   

23-05-10 : Obecně závazná vyhláška města o místním poplatku z pobytu   

Popis : Parlament České republiky schválil dne 13. července 2023 novelu zákona o 
místních poplatcích, která má nabýt účinnosti dnem 1. ledna 2024. Předmětná 
novelizace se primárně dotýká správy místních poplatků, přičemž tyto změny 
měly vliv na úpravu jednotlivých místních poplatků - včetně obsahových 
náležitostí obecně závazných vyhlášek. S ohledem na tuto skutečnost 
Ministerstvo vnitra doporučilo vydat nové obecně závazné vyhlášky, které budou 
odpovídat nové právní úpravě a budou účinné od 1. ledna 2024. V této souvislosti 
Ministerstvo vnitra aktualizovalo své metodické materiály k vydávání obecně 
závazných vyhlášek obcí, kterými jsou stanovovány místní poplatky. V intencích 
těchto metodických materiálů jsme připravili předkládanou vyhlášku.  
Znění nové vyhlášky je odsouhlaseno Odborem veřejné správy, dozoru a 
kontroly Ministerstva vnitra – Ing. Anežkou Slezákovou. 
Novou vyhláškou se zrušuje celá původní č. 1/2021, o místním poplatku z pobytu 
ze dne 17.03.2021. 
Rada města na svém posledním zasedání dne 06.09.2023 přijala usnesení, 
kterým doporučila městskému zastupitelstvu schválit prezentovanou vyhlášku. 
Výše poplatku se nezvyšuje.   
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Mgr. Martin Rod, ti jej 
projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku města o místním poplatku z pobytu. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : tajemník 
Termín : 13.09.2023 

 

23-05-11 : Obecně závazná vyhláška města o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství   

Popis : Parlament České republiky schválil dne 13. července 2023 novelu zákona o 
místních poplatcích, která má nabýt účinnosti dnem 1. ledna 2024. Předmětná 
novelizace se primárně dotýká správy místních poplatků, přičemž tyto změny 
měly vliv na úpravu jednotlivých místních poplatků - včetně obsahových 
náležitostí obecně závazných vyhlášek. S ohledem na tuto skutečnost 
Ministerstvo vnitra doporučilo vydat nové obecně závazné vyhlášky, které budou 
odpovídat nové právní úpravě a budou účinné od 1. ledna 2024. V této souvislosti 
Ministerstvo vnitra aktualizovalo své metodické materiály k vydávání obecně 
závazných vyhlášek obcí, kterými jsou stanovovány místní poplatky. V intencích 
těchto metodických materiálů jsme připravili předkládanou vyhlášku.  
Znění nové vyhlášky je odsouhlaseno Odborem veřejné správy, dozoru a 
kontroly Ministerstva vnitra – Ing. Anežkou Slezákovou. 
Novou vyhláškou se zrušuje celá původní č. 2/2021 o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství ze dne 15.12.2021. 
Rada města na svém posledním zasedání dne 06.09.2023 přijala usnesení, 
kterým doporučila městskému zastupitelstvu schválit prezentovanou vyhlášku. 
Výše poplatku se nezvyšuje.   
 



Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení tajemník Mgr. Martin 
Rod, ti jej projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku města o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství.   

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : tajemník  
Termín : 13.09.2023 
   

23-05-12 : Zřízení osadního výboru v Domanínku 

Popis : Domanínek je historicky jednou z nejstarších místních částí města Bystřice nad 
Pernštejnem. V současné době žije v Domanínku 129 stálých obyvatel 
přihlášených k trvalému pobytu, což z Domanínku dělá třetí největší místní část 
co do počtu obyvatel. Místní část nemá zvolen osadní výbor.  
Na základě požadavku většiny obyvatel místní části Domanínek navrhujeme do 
konce roku 2023 uspořádat volby místního osadního výboru v Domanínku a na 
základě výsledků těchto voleb předložit zastupitelstvu návrh na jeho jmenné 
složení. Dále navrhujeme zařadit místní část Domanínek do rozpočtu na rok 
2024. 
Rada města doporučuje Zastupitelstvu města zřídit osadní výbor v místní části 
Domanínek.  
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení místostarosta Ing. Emil 
Ondra, ti jej projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : 1. Zastupitelstvo města dle § 120 odst. 1 z. č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů zřizuje osadní výbor v místní části 
Domanínek v počtu tří členů s účinností od 01. 01. 2024. 
2. Zastupitelstvo města pověřuje místostarostu k uspořádání voleb osadního 
výboru v místní části Domanínek do konce listopadu 2023 a předložení návrhu 
na předsedu a členy osadního výboru Domanínek na prosincové zasedání 
zastupitelstva. 
3. Zastupitelstvo města pověřuje odbor finanční zařazením finanční částky 
určené pro provoz místní části Domanínek do rozpočtu města na rok 2024. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : Ing. Emil Ondra, Ing. Jana Jurošová  
Termín : Prosinec 2023 
   

23-05-13 : Majetkové převody 

Popis : 1)2) Kraj Vysočina prováděl letos zateplení  budovy školy pod kulturním domem  
v Bystřici nad Pernštejnem. Zateplení zasahuje do našich pozemků. Se 
zástupci Kraje  jsme se dohodli, že po dokončení akce bude celá stavba znovu 
zaměřena a bude vyhotoven GP. Z GP vyplývá, že si vzájemně některé 
pozemky darujeme. Záměr byl zveřejněn.  

3) Pan  z Domanínku požádal město o prodej pozemku, který přiléhá 
k jeho nemovitosti (bývalá administrativní budova ČML). Dotčený pozemek byl 
ohraničen tarasem a plotem. Stavební komise i Rada doporučují vyhotovení 
GP na jehož základě byl vyhlášen záměr. Rada města doporučuje 
Zastupitelstvu tento převod ke schválení.  

4) Pan  z Rovného, vlastník pozemků za motorestem, požádal  
město o prodej našeho pozemku, poněvadž do něj zasahuje stavba pana 
Ťupy. Stavební komise i Rada doporučily vyhotovení GP, na jehož základě byl 
zveřejněn záměr. Osadní výbor souhlasí s prodejem. Rada města doporučuje 
Zastupitelstvu tento převod ke schválení. 

5) Manželé  ze Dvořišť požádali město o prodej pozemku, který přiléhá 
k jejich pozemkům a hodlají si zde vybudovat příjezd ke své nemovitosti. 
Stavební komise i Rada doporučují tento převod ke schválení. Osadní výbor 
souhlasí. Záměr byl zveřejněn.  

6) Firma TBG PKS a.s., vlastník pozemku v průmyslové zóně, kde buduje novou 
betonárku, nás požádala o prodej pozemku. V mezidobí si TBG koupila 



pozemek od soukromého vlastníka a tím potřebuje i část našeho pozemku, 
aby byl vytvořen pravidelný tvar parcely. Stavební komise i Rada doporučují 
vyhotovení GP, na jehož základě byl vyhlášen záměr. 

7) Pan  z ulice Na Skřipci požádal město o prodej pozemku, který užívá. 
Stavební komise i Rada doporučují GP, na jehož základě byl vyhlášen záměr. 
Rada doporučuje Zastupitelstvu tento převod ke schválení . 

8) V místní části Rovné máme v územním plánu schválenou lokalitu pro výstavbu 
RD. S osadním výborem bylo dohodnuto, že město odkoupí pozemek pro 
budoucí komunikaci. Rada města doporučuje Zastupitelstvu tento převod ke 
schválení.  

9) Pan  požádal město o prodej pozemku a zřízení věcného břemene – 
služebnosti v k.ú. Lesoňovice. Pan Baláž je majitelem studny, legálně 
povolené v 70 letech minulého století na našem pozemku, přes který vede i 
přívodní potrubí. Obdobný prodej a VB jsme řešili v minulosti s panem 

 v Lesoňovicích. Stavební komise a Rada doporučují vyhotovení 
GP, na jehož základě byl zveřejněn záměr. Rada doporučuje Zastupitelstvu 
tento převod ke schválení. 

 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Ing. Ivan Buchta, ti jej 
projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : 1)Zastupitelstvo města schvaluje dar pozemků dle GP díl „a“ o výměře 2m2 
z parc.č. 1959/6, díl „b“ o výměře 10 m2 z parc.č. 1962, díl „“g“ o výměře 2 m2 
z parc.č. 1959/6, díl „ f“ o výměře 1m2 z parc.č. 1959/6, díl „e“ o výměře 3 m2 
z parc.č. 1959/6, a díl „d“ o výměře 7 m2 z parc.č. 1959/6 v k.ú. Bystřice nad 
Pernštejnem  Kraji Vysočina . 

2)Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru pozemků dle GP parc.č. 1960/5 o 
výměře 15 m2, parc.č. 1960/4 o výměře 110 m2 a parc.č. 1960/2 o výměře 11 
m2 v k.ú. Bystřice nad Pernštejnem od Kraje Vysočina. 

3)Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku dle GP díl „a“ o výměře 76 m2 
z parc.č. 72/6 v k.ú. Domanínek p.  . Cena 200 Kč/m2+ DPH. 

4) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku dle GP parc.č. 146/2 o výměře 
23 m2  v k.ú. Rovné p. R. Ťupovi . Cena 200 Kč/m2 + DPH. 

5) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku parc.č. 60/2 o výměře 29 m2 
v k.ú. Dvořiště manž. . Cena 150 Kč/m2+ DPH.  

6) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemků dle GP  díl „a“ z parc.č. 
2958/87 o výměře 47 m2 a díl „ b“ z parc.č. 2958/87 o výměře 44 m2 a parc.č. 
2958/133 o výměře 23 m2 v k.ú. Bystřice nad Pernštejnem společnosti TBG 
PKS a.s. Cena 200 Kč/m2 + DPH.  

7) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku dle GP parc.č. 766/4 o výměře 
107 m2 v k.ú. Bystřice nad Pernštejnem p.  . Cena 150 Kč/m2 + 
DPH. 

8) Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku dle GP parc.č. 530/5 o výměře 
453 m2 v k.ú. Rovné od p. . Cena 70 Kč/m2.  

9) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku dle GP parc.č. 210/4 o výměře 
17 m2 v k.ú. Lesoňovice p.  . Cena 20 Kč/m2. Dále Zastupitelstvo 
města schvaluje zřízení věcného břemene – služebnosti spočívající v právu 
vedení podzemního potrubí, jeho údržby a oprav na pozemcích část parc.č. 
208/1,část parc.č. 210/2, část parc.č. 210/3 a část parc.č. 453 v k.ú. 
Lesoňovice  pro vlastníka pozemku parc.č. 210/4 v k.ú. Lesoňovice. Cena za 
zřízení VB činí 5000 Kč + DPH.  

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá :  Ing. Ivan Buchta, Mgr. Martin Horák, Ing. Emil Ondra, Ing. Tomáš Straka 
Termín : Září, říjen 2023 
   

 
 

23-05-14 : Rozpočtové opatření na stavbu optické sítě 

Popis :  Podobně jak v loňském roce předkládám zastupitelstvu žádost o schválení 
rozpočtového opatření na profinancování letošní etapy stavby optické sítě. 
Primárně jde o to, že optickou síť provozujeme v rámci ekonomické činnosti 



města, a proto u ní máme na rozdíl od většiny ostatních aktivit města nárok na 
odpočet daně z přidané hodnoty na vstupu. Pokud tedy pořídíme síť v hodnotě 
rozpočtovaných 10 milionů, musíme v ceně včetně DPH profinancovat 12,1 mil. 
a finanční úřad nám následně DPH ve výši 2,1 mil. vrátí. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Ing. Aleš Sitař, doplnil 
ho Mgr. Martin Horák. K bodu se dotázala JUDr. Eva Špatková kolik firem se 
přihlásilo do výběrového řízení a MUDr. Josef Melník na problémy s firmou, která 
provádí stavbu. Na dotazy reagoval Ing. Aleš Sitař, viz. audiozáznam.. 
Zastupitelé bod bez dalších připomínek projednali a schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření na realizaci stavby Optická 
síť města ve výši 2.100.000,00 Kč. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : Ing. Aleš Sitař 
Termín : Schválením 

 

23-05-15 : Návratná finanční výpomoc – Lesní společenství obcí s.r.o. 

Popis :  Jednatel společnosti Lesní společenství obcí s.r.o. pan  předložil 
k rukám rady města žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci a to 
z důvodu nedostatečného množství disponibilních financí. K této situaci došlo 
díky neproplacení dotací do lesního hospodářství státem a dále náklady na 
opravu cesty Šenkýřka – Maděrka, zde opět bude společnost čekat na vyplacení 
dotace. Firma má dostatečné finanční rezervy, jež jsou určené a zablokované na 
tzv. rezervách. Tyto prostředky nejsou volně k dispozici, slouží výhradně na  
pěstební činnost na předem stanovenou dobu – deseti let. Jednatel žádá o 
návratnou finanční pomoc ve výši 7 mil. Kč se  splatností 1 rok, aby mohl 
překlenout dobu než dorazí dotace do lesního hospodářství. Schválení smlouvy 
o návratnou finanční pomoc je v pravomoci zastupitelstva města. 
 

Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Jana Jurošová. 
Bod doplnil Ing. Karel Pačiska, který podpořil Ing. Janu Jurošovou. MVDr. Petr 
Dvořák se dotázal, zda výpomoc platí jen Bystřice nad Pernštejnem nebo i 
osatním obce Lesního společenství. Pan Petr Paleček se zeptal, zda je možné, 
aby město dalo bezúročnou půjčku. Na dotazy odpověděl Mgr. Martin Horák a 
Ing. Jana Jurošová, viz. audiozáznam. Zastupitelé bod dále projednali a bez 
připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města souhlasí s poskytnutím návratné finanční výpomoci ve výši 
7 mil Kč na dobu jednoho roku pro společnosti Lesní společenství obcí s.r.o., 
zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o návratné finanční výpomoci se 
společností Lesní společenství obcí s.r.o., a ukládá provést rozpočtové opatření 
ve výši 7 mil. Kč.   

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : Ing. Jana Jurošová 
Termín : 13.09.2023 
   

23-05-16 : Neúplatnění předkupního práva – Alzheimer HOME Group s.r.o. 

Popis : V červenci 2021 jsme uzavřeli se společností Alzheimer Home Group s.r.o. kupní  
Smlouvu a smlouvu o zřízení předkupního práva. To znamená, že pokud 
společnost převádí vlastnictví na jiný subjekt, je povinna nabídnout ji městu. 
Protože v souladu s předchozími dohodami byla pro realizaci stavby ustanovena 
dceřiná společnost  Alzheimer Home SPV 3 s.r.o.. Proto je nutné schválit 
neuplatnění předkupního práva ze strany města. Poněvadž se jedná o právo 
věcné, které je zapsáno v katastru nemovitostí, je třeba schválení Zastupitelstva 
o nevyužití předkupního práva. 
Na základě připomínky JUDr. Evy Špatkové byla, v souvislosti s výše uvedeným, 
vypracována Dohoda o narovnání, která tvoří přílohu tohoto bodu. Tato dohoda 
zajistí přechod veškerých závazků vyplývajících z předchozích smluv na 
Alzheimer Home SPV 3 s.r.o. 
 



Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení starosta. Reagovala 
Ing. Iveta Šiborová, že se jí firma nezdá příliš vhodná pro stavbu, odpověděl Mgr. 
Martin Rod, viz. audiozáznam. Dále se JUDr. Eva Špatková dotázala, zda by 
nebylo možné zkrátit lhůty, které jsou uvedené ve smlouvě a MVDr. Petr Dvořák 
kolik míst v domově bude dotovaných. Na dotazy odpověděl Mgr. Martin Horák 
a Ing. Karel Pačiska, viz. audiozáznam. Zastupitelé bod bez dalších připomínek 
projednali a schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje Dohodu o narovnání o nevyužití předkupního 
práva ze strany města a garancích Alzheimer Home SPV 3 s.r.o., které zaručují 
akceptaci veškerých závazků vyplývajících z předchozích smluvních ujednání s 
Alzheimer Home Group s.r.o. 

 

Hlasování : Pro: 20 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 3 
Zodpovídá : starosta 
Termín : Září 2023 
   

23-05-17 : Různé 

Starosta informoval zastupitele o:  
- vizualizaci skate parku, ulici Lipové (na příští rok do rozpočtu), hřbitovu Vítochov 

- dopravním hřišti – nevydařená výběrová řízení, vypsáno další 

- asfaltovém Pump tracku – odsunuto na další rok kvůli vysoké částce 

- sokolovně – pracovní zastupitelstvo 11.10.2023 v 16 hodin 

- rozpočtu města – pracovní zastupitelstvo – 22.11.2023 v 16 hodin 

- řádném zastupitelstvu města – 13.12.2023 

- bytech – složitá situace, jak by si mohl občan byt opravit sám, když se jedná o majetek 

města 

- úřadu práce – chce snížit nájem 

- katastrálním úřadu – odchod k 1.1.2024 

- Dopravním podniku města Brna – náklady na linku Brno – Lísek 

- pouti 2024 

- Lokomoci 

- setkání rady města s radou kraje Vysočina 

- hodech 7.- 8.10.2023 
 

Místostarosta informoval zastupitele o_ 
- asfaltování – Rovinky 18.-.19.9.2023 a K Domanínku 28.9.-4.10.2023 – úplná uzavírka 

- MHD v Bystřici n.P. – mělo by jezdit bez omezení od 15.10.2023 

- pohádkové aleji – nutné opravy příští rok 

- chodníku u hřbitova 

- individuálnímu měření tepla v panelových domech 

23-05-18 : Interpelace členů zastupitelstva města 

- Ing. Václav Mičín – poukázal na to, že náhradní autobus MHD v Bystřici n. P. není 

nízkopodlažní. 

- Požádal, zda by dopravní omezení ve městě mohla být zveřejňována včetně 

plánků dopravního značení. 

- Doplnil, že skate park je velmi drahý projekt a dotázal se, zda rozpočet, se kterým 

město počítá, je dostatečný. 

- Požádal, zda by informace o plánovaných akcích mohly obsahovat alespoň odhad 

ceny akce. 

- Ing. Karel Pačiska – poděkoval za opravu chodníku u hřbitova. 

- MUDr. Josef Melník – dotázal se, z jakého důvodu je zavřena část ulice Zahradní.  

- Zeptal se, v jakém režimu funguje zimní stadion. 

- Pochválil fotky na facebooku města, ale poukázal na to, že na Youtube jsou lepší 

videa s autentickým zvukem. 



- Ing. Karel Krondráf – poukázal na to, že dopravní hřiště ve Žďáře nad Sázavou odmítá 

školy z Bystřice nad Pernštejnem z kapacitních důvodů a je tady nutné tuto situaci řešit. 

- JUDr. Eva Špatková – dotázala se, zda bylo vyhlášeno výběrové řízení na rozšíření 

hřbitova Vítochov. 

- Mgr. Bc. Jitka Čechová – v souvislosti s problematikou holokaustu požádala o vysazení 

krokusů v parcích u škol. 

- Požádala o vysazení kamenů zmizelých. 

- Poukázala na nutnost spolupráce města s církví při opravě hřbitovního kostela a 

pracích na zpevněných plochách kolem něj. 

- Požádala o zvážení rozšíření „otevírací doby“ hřbitova v období kolem dušiček. 

- MVDr. Petr Dvořák – poukázal na to, že je třeba zachovat dostatek místa kolem hřbitovní 

zdi, aby se dalo pohodlně projít kolem hrobů. 

- Zeptal se, zda fotbalové kabiny nejsou přiliš „utopené v terénu“. 

- Přednesl myšlenku, zda by se Pizzerie na náměstí moha podílet na likvidaci 

odpadu před její provozovnou, aby nedocházelo k přeplnění košů. 

- Oľga Königová – přimluvila se za zmizelé kameny. 

- Upozornila na program INTERACT - možnost získání dotací. 
 

23-05-19 : Diskuze občanů 

-  – představil společnost Bystřická tepelná, s.r.o., informoval o rozšíření 

teplovodu a vybudování solární elektrárny na budově Areálu sportu. Dále odpověděl na 

otázky zastupitelů. 

-  – poukázal na poničení okolí břehu Bystřičky po sečení trávy. 

 
 
V Bystřici nad Pernštejnem dne 15.09.2023 
 
 
 
 
 

Ing. Emil Ondra           Mgr. Martin Horák               
         místostarosta města                                   starosta města 
 
 
 
 
 

 
Oľga Königová, ověřovatelka zápisu 

 
 
 
 
 

 
Mgr. Vlasta Moncmanová, ověřovatelka zápisu 

 
 

 




